
 

Αθήνα, 9 Ιουλίου 2024 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

           Προς τους κ.κ. Υπουργούς 

Ψηφιακής Διακυβέρνησης  

Ανάπτυξης 

 

Θέμα: «Γιατί η CISCO αποχωρεί από την Ελλάδα;» 

 

Μια πολυδιαφημιζόμενη επένδυση από την κυβέρνηση, αυτή της CISCO 

στη Θεσσαλονίκη, εξελίχθηκε σε φιάσκο, καθώς η αμερικανική εταιρεία 

τεχνολογίας έπειτα από 4 χρόνια λειτουργίας, αποχωρεί από τη χώρα. 

Η επένδυση της CISCO είχε διαφημιστεί έντονα από τον πρωθυπουργό 

Κυριάκο Μητσοτάκη ως μέρος ενός ευρύτερου σχεδίου για την ψηφιακή 

μεταρρύθμιση της χώρας καθώς και από τον πρώην δήμαρχο Θεσσαλονίκης, 

Κωνσταντίνο Ζέρβα, ο οποίος προωθούσε την εν λόγω επένδυση ως ένα 

σημαντικό βήμα για την τεχνολογική αναβάθμιση της πόλης και την ενίσχυση 

της τοπικής οικονομίας.  

Η εταιρεία στεγάστηκε στο κτίριο των παλιών δημοτικών σφαγείων της 

Θεσσαλονίκης (το οποίο μάλιστα είχε παραχωρηθεί δωρεάν) με στόχο να γίνει 

η έδρα του «Διεθνούς Κέντρου Ψηφιακού Μετασχηματισμού», το οποίο θα 

απασχολούσε εκατοντάδες εργαζόμενους υψηλής κατάρτισης. Για να 

επιτευχθεί ο στόχος αυτός, μάλιστα, υπογράφηκε μνημόνιο συνεργασίας με το 

υπουργείο Ψηφιακής Διακυβέρνησης, το υπουργείο Ανάπτυξης και 

Επενδύσεων, καθώς και με την αστική μη κερδοσκοπική εταιρεία «Ψηφιακός 

Μετασχηματισμός και Ψηφιακές Δεξιότητες». Το μνημόνιο προέβλεπε ότι θα  

αναλαμβάνονταν πρωτοβουλίες σε τέσσερις βασικούς άξονες: στην υλοποίηση 

προγραμμάτων καινοτομίας, στην ανάπτυξη ερευνητικών προγραμμάτων, στην 

προώθηση της νεοφυούς επιχειρηματικότητας και στην δια βίου εκπαίδευση σε 
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θέματα τεχνολογίας. Η CISCO λοιπόν, ενώ  στεγάστηκε δωρεάν σε κτίριο του 

Δήμου Θεσσαλονίκης, αποδείχτηκε και κακοπληρωτής αφού επί τέσσερα 

χρόνια δεν κατέβαλε τις δέουσες οφειλές για τους λογαριασμούς ηλεκτρικού 

ρεύματος, νερού και φυσικού αερίου», οφειλές οι οποίες ανέρχονταν σε 

147.300 € που τελικά αναγκάστηκε να εξοφλήσει μετά από τις επίμονες 

οχλήσεις της νέας διοίκησης του Δήμου, μόλις πριν λίγες μέρες και λίγο πριν 

την αποχώρησή της από τη χώρα. 

Υπενθυμίζεται ότι το 2021, η εταιρεία είχε εμπλακεί σε σκάνδαλο, όταν η Αρχή 

Προστασίας Προσωπικών Δεδομένων διαπίστωσε παραβίαση της σχετικής 

νομοθεσίας κατά τη διαδικασία της τηλεκπαίδευσης, καθώς παραχωρήθηκαν 

παρανόμως στη CISCO ευαίσθητα προσωπικά δεδομένα των χρηστών της 

πλατφόρμας. Μάλιστα, κατά της εταιρείας CISCO έχουν κατατεθεί στο 

Μονομελές Πρωτοδικείο Αθηνών ομαδικές αγωγές, διεκδικώντας 

αποζημιώσεις ύψους 30.000€ έκαστος/η. 

Ενώ λοιπόν η CISCO αποτελούσε μια από τις πλέον διαφημιζόμενες 

επενδύσεις στην Ελλάδα από πλευράς κυβέρνησης, το ερώτημα που 

παραμένει είναι κατά πόσο υλοποιήθηκαν αυτοί οι στόχοι και κατά πόσο 

τηρήθηκαν τα μνημόνια με την εταιρεία. 

Κατόπιν των παραπάνω, 

 Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί: 

1. Γιατί η εταιρεία CISCO αποφάσισε να αποχωρήσει από την Ελλάδα 

μετά από 4 έτη λειτουργίας στη χώρα; 

2. Ποιοι και πόσοι έλεγχοι έγιναν από τους αρμόδιους κυβερνητικούς 

φορείς για το αν η εταιρεία τήρησε τους σκοπούς και τους στόχους 

που περιέγραφε το σχετικό μνημόνιο; 

3. Πόσες επενδύσεις και θέσεις εργασίας δημιούργησε; 

4. Ποια είναι η αποτίμηση της συμβολής της CISCO στην ενίσχυση της 

τοπικής και εθνικής οικονομίας; 

5. Ποια είναι η εξέλιξη της υπόθεσης παραχώρησης παρανόμως στη 

CISCO ευαίσθητων προσωπικών δεδομένων των χρηστών της 

πλατφόρμας κατά τη διαδικασία της τηλεκπαίδευσης το 2021; 

 

Οι Ερωτώντες Βουλευτές 

 

Τζάκρη Θεοδώρα 

 

 

Αποστολάκης Ευάγγελος  

 



Γαβρήλος Γιώργος  

 

Δούρου Ειρήνη  

 

Ζαμπάρας Μιλτιάδης 

 

Καραμέρος Γιώργος 

 

Κασιμάτη Ειρήνη  

 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος  

 

Νοτοπούλου Κατερίνα  

 

Ξανθόπουλος Θεόφιλος  

 

Παππάς Νίκος 

 

Πούλου Παναγιού  

 

Σαρακιώτης Ιωάννης  

 

Χρηστίδου Ραλλία 

 

 

 

 

 

 

 




